
Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

zo 6. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 14.6.2011 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov v Košiciach Rudolf Reštei.   

V úvode rokovania bolo prítomných 14 starostov a rada bola uznášania schopná.  

 

Úvod rokovania 

p. Reštei, predseda Rady starostov - privítal prítomných starostov a uviedol, že rokovanie 

bolo zvolané v súlade s rokovacím poriadkom RS, program dostali v pozvánke, 

z rokovania sa ospravedlnili starostovia: p. Karabin, p. Kijevská a p. Krištof.  

          Vyzval prítomných na doplnenie programu. Navrhol v bode rôzne prerokovať návrh na 

spoločné riešenie elektronických aukcií, kde bude informovať o možnosti spoločnosti 

Datalan, ktorá už zabezpečuje systém účtovníctva. Ďalej v bode rôzne navrhol zaoberať 

sa otázkou potravinovej pomoci, ktorá sa už začala v rámci mesta realizovať a sú okolo 

toho nejasnosti. 

 

p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Podporila návrh predsedu RS na prerokovanie 

problematiky potravinovej pomoci, nakoľko dostali pokyn od Poľnohospodárskej 

platobnej agentúry a nie je jasné, ako to budú vykonávať, pretože to budú veľké 

množstvá potravín. 
 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Spýtal sa predsedu RS, či ich bude informovať 

ohľadom ich vetovania rozpočtu, nakoľko v programe najbližšieho rokovania MZ to nie 

je zaradené. 
 

p. Reštei, predseda Rady starostov – skonštatoval, že nie sú ďalšie návrhy na doplnenie 

programu. Dal hlasovať o programe rokovania aj s navrhnutými témami v bode rôzne. 

 

Hlasovanie č. 1 – za: 14, proti: -, zdržali sa: 1 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov - program rokovania bol schválený. Pred prerokovaním 

samotných bodov programu ešte informoval o výstupoch, ktoré boli prijaté na V. 

rokovaní RS 21.4.2011, kde prijali uznesenia v súvislosti so schváleným rozpočtom 

mesta. Ešte v ten deň doručil uznesenia p. primátorovi, ktorý sa rozhodol aj napriek ich 

stanovisku rozpočet podpísať, ich argumenty neboli prijaté. Pán primátor s riaditeľom 

MMK boli pozvaní aj na toto rokovanie, no nie sú prítomní. Je potrebné do budúcna 

riešiť ďalšie kroky, pretože RS si neurčila ďalší postup. Požiadali o znovu prerokovanie 

v MZ, no v programe rokovania to nie je zaradené. Bolo povedané, že finančný obnos 

na transfer je na základe individuálnych požiadaviek jednotlivých mestských častí. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Podľa jeho názoru, keďže požiadali p. primátora 

aj zastupiteľstvo o znovu prerokovanie, mal by predseda RS na rokovaní MZ vystúpiť 

a informovať zastupiteľstvo o tom, nech sa k tomu vyjadrí. 
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p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Zúčastnil sa na  zasadnutí 

predsedníctva Rady starostov SDKÚ Slovenska v Bratislave, kde štátny tajomník 

Ministerstva financií oznámil, že za prvých 6 mesiacov tohto roku samosprávam bolo 

poslané o 23% peňazí viac ako v minulom roku. Vyhliadka do budúceho roku je ďalší 

nárast o 15 až 17%, samosprávy dostali v tomto roku pridané o 23%. Pýtal sa, prečo sa 

oni na týchto 23%-tách nepodieľajú. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Na základe schválenia rozpočtu a platieb za prvé 

mesiace,  mali by dostať za prvé mesiace nejaký doplatok lebo dostali v ozdravnom 

režime menej, ale zatiaľ ich nedostávajú. Má informácie od kolegu starostu, že dostanú 

tie peniaze postupne každý mesiac do konca roka. Zadržiavajú ich peniaze, ktoré 

potrebujú teraz, na konci roka ich nebude potrebovať. Mali by požadovať, aby im tieto 

peniaze dali teraz. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Navrhol, aby k tomu naformulovali a prijali uznesenie. 

 

p. Beca, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: Navrhol, aby sa zamysleli nad nejakým 

systémom, lebo takto nemôžu 4 roky fungovať, mali by dohodnúť nejaké pravidlá. 

Požiadal predsedu RS, aby navrhol primátorovi, nech  sa s ním stretnú 2-3 starostovia, 

nech si povedia základné pravidlá, lebo stav – aspoň u neho - je veľmi kritický.  

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Tiež navrhol, aby predseda RS vystúpil na rokovaní 

MZ, pretože ich stanovisko nebolo akceptované. Veto, ktoré je v zákone, je neúčinné. 

Systémové riešenie by bolo, keby sa v Štatúte mesta zadefinoval mechanizmus, že keď 

stúpa podiel tejto dane meste, automaticky stúpa aj mestským častiam. Avizovať toto 

poslancom, lebo sa pripravuje zmena štatútu a chceli by mať od budúceho roku jasné 

pravidlá – minimálny  podiel MČ na dani z príjmu fyzických osôb a takisto 

mechanizmu nárastu ako stúpajú príjmy mesta. 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Bola ustanovená 7-členná komisia, ktorá by mala 

pripravovať podnety na zmenu Štatútu mesta Košice. Táto pracovná skupina by sa mala 

stretnúť s p. primátorom a námestníkmi primátora a doladiť si činnosť tejto komisie. 

Tam by bol aj priestor  s p. primátorom si tieto veci vydiskutovať, chce zvolať takéto 

stretnutie na budúci týždeň. Je to skupina 7 starostov, ktorá bola schválená na štvrtom 

rokovaní RS. Tam by mali začať robiť prvé kroky aj k naplneniu rozpočtu. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Na MZ bude teraz predložená malá novela štatútu 

a plánuje sa veľká novela, kde by sa mali prehodnotiť kompetencie medzi mestom 

a mestskými časťami, ale v závislosti na tom aj model prerozdeľovania financií pre MČ 

podľa vzorca, ktorý by sa mal každoročne realizovať. Veľká novela štatútu by mala byť 

spracovaná do konca tohto roku a mala by platiť od budúceho roku. Starostovia sa budú  

snažiť, aby do toho procesu prípravy boli vtiahnutí čím skôr, aby to nerobili len odborní 

zamestnanci magistrátu. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Predniesol návrh na uznesenie: Rada starostov 

žiada primátora mesta o doplatenie nedoplatku podielových daní pre mestské časti za 

obdobie provizória v r. 2011 v mesiaci júni. 

 

Hlasovanie č. 2 – za: 16, proti: -, zdržali sa: ,- 
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p. Reštei, predseda Rady starostov: Za overovateľov zápisnice určil starostov Adrianu  

Balogovú a JUDr. Jaroslava Hlinku. Otvoril 1. bod rokovania podľa schváleného 

programu.  
*  *  * 

1. Vyhlásenie k plánovanej privatizácii spoločnosti Tepláreň Košice, a.s. 

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Tiež je za to, aby mesto vlastnilo väčší podiel 

z Teplárne ako 5% , duch vyhlásenia je dobrý.  Len v upozornení sa mu nezdá byť 

presné, že automaticky by malo dôjsť k navýšeniu ceny tepla minimálne o 25%, 

v dohode sa to dá určite regulovať tak, že k tomu nedôjde. 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Navrhol, aby nehlasovali o každom bode jednotlivo, ale 

v závere o všetkých bodoch spolu. 

*  *  * 

 

2. Správa o výsledku kontroly účtovných a finančných výkazov vo vzťahu k vykázaným 

výsledkom hospodárenia Mesta Košice za rok 2010 vykonanej NKÚ Slovenskej 

republiky. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Konštatoval, že materiál prešiel bez pripomienok. 
 

*  *  * 
 

3. Správa o odpovediach na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva,  

ktoré boli prednesené na IV. rokovaní MZ dňa 19.4.2011. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 
 

*  *  * 
 

4. Informatívna správa o prínosoch členstva pre mesto Košice v domácich 

a zahraničných združeniach za obdobie roka 2010. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 
 

*  *  * 
 

5. Návrh zmeny a doplnenia Štatútu mesta Košice. 

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: V dôvodovej správe je uvedené, že sa pripravuje  

rekodifikácia štatútu, ktorá by mala po dôslednej analýze a prerokovaní s príslušnými 

odbornými útvarmi  mesta   a ďalšími zainteresovanými osobami, nie sú tam explicitne 

menované mestské časti. Chce, aby aj v tom duchu rokovali, aby nový štatút bol 

pripravený aj s nimi. 
 

p. Reštei, predseda Rady starostov: V zmysle Štatútu Rady starostov a v zmysle zákona 

o meste Košice, majú právo sa vyjadriť k novele Štatútu mesta Košice. 
 

*  *  * 
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6. Výročná správa Košice – Európske hlavné mesto kultúry 2013, n.o. za rok 2010 

o činnosti a hospodárení. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. Ďalšie materiály sa 

týkajú majetku mesta. 
*  *  * 

 

7./1   Nakladanie s majetkom mesta Košice – určenie spôsobu prevodu časti pozemku   

  registra KN-C parc. č. 3880/3 s výmerou 4,2 m2 v k. ú. Huštáky. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 
 

*  *  * 
 

7./2   Nakladanie s majetkom mesta Košice – určenie spôsobu prevodu pozemku registra 

   KN-C parc. č. 887/1 s výmerou 1318 m2 v k.ú. Šaca. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 
*  *  * 

 

7./3   Nakladanie s majetkom mesta Košice – prevod pozemkov v Mestskom parku v k.ú. 

   Stredné mesto formou zámeny. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 
 

*  *  * 
 

7./4   Nakladanie s majetkom mesta Košice – určenie spôsobu prevodu formou priameho  

   predaja pozemku s výmerou  38 m2 (pod stavbou) v k. ú. Sokoľ pre R.O. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 
 

*  *  * 
 

7./5   Nakladanie s majetkom mesta Košice – predaj rodinného domu a pozemkov v k. ú.  

   Terasa pre A.N., B.Š. a Ľ.G. 

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Je to podľa neho spravodlivé riešenie, lebo ide 

o majetok mesta, o ktorom mesto ani nevedelo. 
 

*  *  * 
 

7./6   Nakladanie s majetkom mesta Košice – určenie spôsobu prevodu formou priameho  

   predaja pozemku v k. ú. Terasa pre Saleziánov don Bosca – Slovenskú provinciu. 

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Tento materiál tiež odporučil, dnes o ňom budú 

rokovať aj na miestnom zastupiteľstve. 
 

*  *  * 
 

7./7   Nakladanie s majetkom mesta Košice – určenie spôsobu prevodu – priamy predaj  

   pozemkov v k. ú. Jaklovce. 
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7./8   Nakladanie s majetkom mesta Košice – predaj pozemku v k. ú. Košické Hámre pre  

   MUDr. D.S. 

 

7./9   Nakladanie s majetkom mesta Košice – predaj pozemku v k. ú. Terasa pre Ing.   

S.B. PhD., MBA a Doc. Ing. D.B., PhD, Ing.-PEAD. 

 

7./10 Nakladanie s majetkom mesta Košice – určenie spôsobu prevodu formou priameho  

predaja pozemku v k. ú. Terasa pre E.G. 

 

7./11 Nakladanie s majetkom mesta Košice – určenie spôsobu prevodu formou  

     dobrovoľnej dražby pozemku KN-C parc. č. 3 v k. ú. Veľká Lodina. 

 

7./12 Nakladanie s majetkom mesta Košice – schválenie spôsobu prevodu nehnuteľností  

   formou zámeny a priameho predaja pozemkov v k. ú. Južné mesto pre IZOLEX  

   BAU, s.r.o. Košice. 

 

7./13 Nakladanie s majetkom mesta Košice – návrh na zrušenie uznesenia MZ č. 1322 zo  

   dňa 4.11.2010. 

 

7./14 Nakladanie s majetkom mesta Košice – určenie spôsobu prevodu – zámena  

   pozemkov v k.ú. Terasa. 

 

7./15 Nakladanie s majetkom mesta Košice – určenie spôsobu prevodu – priamy predaj  

   pozemku v k.ú. Kavečany. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Spýtal sa na pripomienky k bodom 7./1 až 7./15. 

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Súhlasil s predajom v bode 7./10 aj so zámenou 

v materiály 7./14. Nevedel nájsť bod 7./9. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Na rokovanie sú zaradené materiály, ktoré boli 

predmetom rokovania MR. Materiály prešli bez ďalších pripomienok. 

 
*  *  * 

 

8.  Prenájom pozemku, časti parc. č. 1604/147, k. ú. Furča za účelom výstavby krytého  

     pódia. 

 

8./1  Priamy prenájom pozemkov pre MČ Košice-Juh za účelom vybudovania a užívania  

  parkovacích plôch na ulici Oštepová v Košiciach. 

 

8./2   Prenájom pozemkov pre MČ Košice- Staré mesto za účelom výstavby verejného  

   osvetlenia na Zádielskej ulici. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiály prešli bez pripomienok. 
 

*  *  * 

 

9. Zmena zmluvy o zverení majetku mesta č. 97/00058/SMN/600 na nájomnú zmluvu 

pre mestskú časť Košice-Sídlisko KVP z dôvodu možnosti uchádzať sa o finančnú 

dotáciu. 
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p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 
 

*  *  * 
 

10. Predaj nebytového priestoru pre nájomcu NewDent, s.r.o. na ul. Jarná č. 13. 

 

10./1 Predaj nebytového priestoru pre nájomcu EN-Real, s.r.o. na ul. Jarná č. 25. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiály prešli bez pripomienok. 
 

*  *  * 
 

11. Odňatie nehnuteľného majetku mesta zo správy Strediska služieb škole a následný    

       výkon  správy tohto majetku Bytovým podnikom mesta Košice, s.r.o. 

 

p. Beca, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: Chce upozorniť, keď dochádza k zrušeniu 

Strediska služieb škole a majetok prechádza  pod BPMK, aby si mesto dalo pozor, lebo 

sú školy, kde nie je úplne jasné kde sú rozvody kanalizácie a iných, ale sú tam 

pracovníci, ktorí tieto informácie majú. Ak ich prepustia, BPMK nebude mať 

informácie, kde aké zásahy boli robené a kde aké rozvody sú upravené.     

 

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Tento bol ho zaradil, lebo už 

školstvu zobrali 2 milióny eur – školstvo sa začína rozpadať, odchádza pán Hvozdovič. 

Dochádza k hrubému porušovaniu právnych vzťahov, vymysleli si napr. to, že keď sa do 

škôl prijímajú zamestnancov, musí riaditeľ doniesť jeho životopis na magistrát, tu sa 

posúdi, či je vhodný, aby pracoval v školstve, až potom ho riaditeľ môže prijať. Nakoľko 

školy majú právnu subjektivitu, je to hrubé porušenie zákona zamestnancami Magistrátu 

mesta Košice. Ak sa zruší Stredisko služieb škole a prejde pod BPMK, bytový podnik je 

s.r.o-čka, myslí si, že oprava škôl je veľmi dobrý kšeft a nebudú môcť to kontrolovať. Je 

to zlatá baňa pre určitých ľudí. Sú poslanci, ktorí vyhlásili, že investovali do 

predvolebného boja a chcú, aby sa im trojnásobok vrátil naspäť. Obáva sa, že toto je 

jeden z tých krokov, ktorý ich taktiku podporí. Nebude hlasovať za tento bod, hoci 

nevie, prečo sa ním zaoberajú, starostovia s tým nič nemajú, je to v kompetencii mesta. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Bytový podnik mesta Košice je zriadený 

mestom Košice, mesto tam má svoju časť kontroly, je tam v dozornej rade a preto vie, že 

BPMK má nevyužité kapacity, čo sa týka údržby, opravárenstva a ľudí. Ide o to, aby 

tieto ich kapacity boli využité aj na školy, pretože gro vecí na bytovom fonde 

vykonávajú vlastnými silami, a s tým, že väčšina pracovníkov zo strediska služieb prejde 

pod bytový podnik, takže využijú aj tých starých pracovníkov, o ktorých rozprával pán 

starosta Beca. Nevidí v tom problém, pôjde to pod jedného gazdu a či pôjde opravovať 

blok alebo školu, je to v podstate jedno. Mesto Košice je zriaďovateľ bytového podniku, 

nie je to samostatná s.r.o.-čka, že si môže robiť čo chce. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Ide o to, či má podnik vo svojej zriaďovateľskej listine, 

zapísanú aj takúto činnosť. Ak áno, je na zváženie mestského zastupiteľstva, ako 

zriaďovateľa, či túto vec schváli, či nie. Ak má – pani kolegyňa to vie, že má, tak to 

treba zriadiť.  
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p. Reštei, predseda Rady starostov: Reagoval na p. Petrvalského, že to nepatrí na ich 

rokovanie, ale je toho názoru, že je možno pripravovať pozvánku na RS oklieštene. Ale 

je tu priestor, aby aspoň tie informácie mali, aby vedeli, čo sa v meste deje, aj keď to 

neovplyvnia, ale preto sú aj takéto body zaradené, aby mali prehľad o čom bude 

zastupiteľstvo rokovať, aký je stav majetku mesta a podobne. 
 

*  *  * 
 

12. Bezodplatný prevod dopravných stavebných častí od firmy Europrojekt  Zeta 6 SK, 

s.r.o. zrealizovaných pri výstavbe „Obchodného centra Galéria Košice I. etapa“ na 

Toryskej ul. v Košiciach do vlastníctva mesta Košice. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 
 

*  *  * 

 

13. Zverenie pozemkov mesta Košice do správy Zoologickej záhrade Košice. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 
 

*  *  * 
 

14. Zriadenie vecného bremena uloženia inžinierskych sietí v prospech EYEMAXX. 

Košice s.r.o. (bývalý STOP-SHOP Košice s.r.o.) na pozemkoch v k. ú. Južné mesto 

vo vlastníctve mesta Košice. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. Týmto skončili 

základné body rokovania, navrhol prijať uznesenie v znení: Rada starostov berie na 

vedomie predložené materiály, ktoré budú zaradené na rokovanie mestského 

zastupiteľstva. 

Hlasovanie č. 3 – za: 16, proti: -, zdržali sa:,- 
 

*  *  * 

 

15. Rôzne 

 

Elektronické aukcie 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Boli tu navrhnuté na zaradenie riešenie elektronických 

aukcií v rámci mesta. Aj v zmysle uznesenia z 2. Rady starostov, kde povedali, že 

požiadajú mesto Košice o možnosť využívania elektronických aukcií alebo programu, 

ktorý mesto Košice má, v tom čase aj pán starosta Saxa z Krásnej navrhol využiť ich 

program, je tu čas, aj novela zákona hovorí o využívaní tejto formy, treba sa spoločne 

zamyslieť ako ďalej, či pôjde individuálne každá MČ alebo je možné spojiť sily 

a vytvoriť jeden projekt, ktorý by bol osožný pre všetky MČ. 

 

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Nevie, prečo z elektronických 

aukcií robia strašiaka, oni majú jednu firmu, ktorej povedia, že potrebujú nakúpiť 

notebooky, oni im zoženú dodávateľov, povedia im, akú najnižšiu ponuku si 
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predstavujú. Firma si z toho, čo ušetrí,  zoberie 10% a ich to nestojí ani cent. Prídu, 

všetko urobia, je to dobrý mechanizmus, s ktorým sú spokojní.   

 

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Keď firma Datalan je schopná a ochotná to 

urobiť za nadštandardných podmienok, nech im pošle mailom ponuku a každý starosta 

sa rozhodne, či si kúpi softvér, tak ako má Krásna, alebo využijú ponuku Datalanu, ak 

bude výhodnejšia ako ostatné. Firmy, ktoré to robia dodávateľsky si berú nejaké 

percento z ušetrených peňazí, nech dajú ponuku, podľa toho, koľko bude mestských 

častí, kto sa do toho zapojí, nechá sa na individuálne zváženie. Ak to bude výhodné, 

zapoja sa do toho všetci. 

 

p. Petrenka, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Svojho času sa robila súťaž verejného 

obstarávania na zber a likvidáciu tuhého komunálneho odpadu, všetky malé MČ mali 

možnosť podpísať zmluvu a spolupracovať s víťazom súťaže. Nevidí dôvod, prečo by sa 

niečo také nemohlo teraz urobiť pre MČ v oblasti elektronického verejného 

obstarávania. Navrhuje, aby vypísali súťaž pre všetky MČ s tým, že by sa našla jedna 

spoločnosť, ktorá by zabezpečovala za určitých pevných podmienok toto obstarávanie.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Spoločnosť Datalan zabezpečuje účtovníctvo pre 12 MČ, 

má informácie od pána Dugasa, ktorý robí servis pre účtovníctvo, ak bude záujem MČ o 

takéto elektronické aukcie, mohli by to spolu riešiť. Tak ako riešili spolu malé MČ 

poistenie, že zlúčili všetok majetok, vyšiel dobrý bonus, mali ideálne podmienky na 

poistenie, náklady sa im tak výrazne znížili. V projekte elektronických aukcií navrhujú, 

ak sa dá 8-9 MČ dokopy, bude to len za mesačný poplatok bez ohľadu na to, koľko 

ušetria, nebudú si už nárokovať žiadnu odmenu. Bude to len mesačná platba. Bez 

ohľadu či majú el. aukcie alebo nie, bude to mesačne 18 až 20 eur na jednu MČ a budú 

mať celoročne zabezpečený servis pre el. aukcie. Je to návrh. Ak sa rozhodnú, že idú 

individuálne, podmienky sú už iné. Požiada p. Dugasa, aby oslovil mailom všetky MČ 

v Košiciach, ktoré by mali záujem. Bezplatný servis vychádza na 180 až 360 eur na 

mesiac podľa veľkosti MČ bez ohľadu na akýkoľvek počet aukcií.    

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Nech dajú ponuku takú, že keď chce urobiť jednu 

aukciu, koľko by to stálo. Paušálne platby sú výhodné pre firmu, lebo má stály príjem 

bez ohľadu na to či robí, alebo nerobí, ale pre MČ je výhodnejšie, koľko by ho stála el. 

aukcia, keď ju potrebuje. Súhlasí, že je to lacnejšie, keď sa spoja. Vie, že mesto kúpilo 

drahý softvér za 30 tisíc eur na el. obstarávanie. Hovorili o tom minule, treba preveriť 

možnosť, či je možné, aby cez tento softvér robili aj MČ, vtedy keď majú o to záujem. 

To môže byť najlacnejšie, navrhuje to preveriť, aká je licencia, možno sa dá rozšíriť, 

nie len pre mesto ale aj pre MČ.  

 

p. Saxa, starosta MČ Košice – Krásna: Oni takýto softvér majú, stojí ich to 800 eur ročne. 

Vie, že mesto Košice taký softvér má, disponuje aj ľuďmi – odborníkmi, ktorí to robiť 

vedia, čiže mohli kapacitne to zvládnuť. Nie na všetko je potrebné robiť el. aukciu, 

napr. ich MČ potrebuje ročne 3 – 4 aukcie. Ponúkol už minule túto možnosť, nedočítal 

sa nikde, že nemôžu urobiť výberové konanie pre inú MČ, sú mesto Košice, MČ sú 

súčasťou Košíc, nevidí s tým problém. Netreba opäť kupovať nový softvér, rád by sa 

svojho zbavil, lebo okrem 800 eur, keď chce robiť poriadne aukcie, 1200 eur ročne 

stoja asistenčné služby. Preto navrhuje riešiť el. aukcie na magistráte, sú tu odborníci, 

ktorí vedia poradiť aj ako sa mení zákon o verejnom obstarávaní. Rád by sa zbavil tých 

poplatkov, ktoré teraz má za el. aukcie, zbavil.  Prípadne navrhuje, aby si sadli s firmou 
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Proebis, a presunuli túto licenciu na Magistrát mesta Košice, tak by boli všetci spokojní. 

Nemá význam robiť el. aukciu napr. na kosenie, na zimnú údržbu, keď ľudia, ktorí to 

vykonávajú, nemajú ani mobil, nie to internet. 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Doplnil informácie – ponuku, ktorá tu z RS bola, tlmočili 

s p. podpredsedom vedeniu mesta, kde bol prítomný p. primátor, námestník a riaditeľ. 

Sú naklonení tejto myšlienke s tým, že budú to zabezpečovať v ich réžii a mesto Košice 

bude robiť pre MČ. Každá MČ má stanovené iné podmienky, iný názor, nevie, či je to 

správne, detailne by to mohli rozobrať na budúci týždeň na stretnutí.   

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Keď vedenie mesta je tomu naklonené a je to 

prisľúbené, navrhol aby prijali k tomu uznesenie.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Uznesenie k tomu už bolo prijaté, predbežný súhlas 

vedenia mesta k tomu je daný, ale ide aj o ochranu výstupných dát, nie je to také 

jednoduché použiť to, treba to technicky doriešiť. Hovorili tu o alternatívach – niečo má 

mesto, niečo p. starosta Saxa, sú tu iné firmy, ide o to, či sa dohodnú, že idú do toho 

spolu, alebo každý sám. Teda dohodli sa, že idú spoločne do projektu cez mesto Košice, 

budú o tom rokovať na budúci týždeň, ale oslovia aj firmy, ktoré spomínali, nech im 

pošlú ponuky. 

 

Potravinová pomoc 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Požiadal p. starostku Birošovú, ktorá v úvode rokovania 

spomínala list, ktorý on nedostal. Informácie o potravinovej pomoci má len 

sprostredkovane. Mestská časť Juh to začala realizovať, aj pán starosta by ich mohol 

o tom informovať. 

 

p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Spomenula aj list, ktorý dostala včera, nemá ho 

zatiaľ vytlačený aj od p. Bajusovej z úradu práce. Prvý je od Poľnohospodárskej 

platobnej agentúry, kde sú určené organizácie, ktoré majú potravinovú pomoc zverenú. 

Je to Potravinová banka Slovensko a Služby Božieho milosrdenstva, teda charitatívne 

organizácie Ďalej sa píše, že nie každý môže prijať tých 20 kíl múky a 20 kíl cestovín, 

môže povedať, že mu stačí desať. Nevie, kto bude robiť tú evidenciu, ako sa to bude 

uskladňovať. Dôchodcovia im už nosia výpisy o dôchodku, ktorý má byť nižší ako 305 

eur. Už riešili aj paradox – jeden dôchodok bol 305 eur a druhý dôchodok 305,4 eur, 

kde už múku nemôžu vydať, oni sú potom tí zlí.  Ide aj o uskladnenie, aj keď na Poľove 

to nebudú také veľké množstvá ako napr. na Luníku IX, kde môže pripadnúť na rodinu 

aj sto kíl múky a cestovín, má sa to spotrebovať do nejakého termínu. V tabuľke treba 

určiť požadovaných jednotlivcov, potvrdenia z úradu práce, ľudia, ktorí sú odkázaní na 

sociálne služby. Nevie, ako to vykonať.    

 

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Upozornil, že tretí sektor si z nich 

urobil trhací kalendár. Tretí sektor organizuje 20 rokov dostáva peniaze z Európskej únie 

na riešenie rómskeho problému. Za 20 rokov neposunul tento problém tretí sektor ani 

o centimeter dopredu a tento problém sa vždy rozpľasne na samospráve. Teraz vybavili 

peniaze z Európskej únie, zabezpečili potraviny, zrealizovali to cez rôzne potravinové 

banky, dostali múku, dostali ju do skladov, čo nie je ťažké urobiť a teraz začína 

mravenčia práca, ako to dostať k ľuďom. Tak samospráva to má vyriešiť a keď to 

vyrieši, tretí sektor si urobí fajku – zabezpečili sme, rozdali sme ľuďom. Pán starosta 

Hlinka urobil medvediu službu, lebo ako prvý začal rozdávať potravinovú pomoc 



 10 

a okamžite sa v novinách objavilo, že Košičania už majú potravinovú podporu. Aj k 

nemu prišli ľudia, lebo vraj v novinách písali, že im má dať 20 kíl múky a 20 kíl 

cestovín. Majú čas do konca decembra, osobne si počká ako sa to vykryštalizuje a aké 

budú k tomu pokyny a až potom začne rozdávať potraviny. Netreba sa začať mykať, 

lebo môžu tým niekomu ublížiť. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Boli dobehnutí jedným zákonom z roku 2008, keď sa 

schválil zákon o sčítaní ľudu, domov a bytov. Tento štát hodil na samosprávu 

neskutočné úlohy. U neho 5 ľudí už tretí týždeň sa venuje len sčítaniu ľudu, domov 

a bytov. Ak sa dotazoval u pani riaditeľky štatistického úradu, že ako týchto ľudí štát 

zaplatí, tak mu povedala, nech si prečíta zákon z roku 2008, sú tak určené úlohy pre 

samosprávu. Odmieta ďalšie dohovory, z ktorých vyplývajú ďalšie povinnosti pre 

samosprávu. Aj k nemu už chodia ľudia na úrad sa pýtať, povedal im, že zatiaľ túto 

podporu nedostanú, kým sa nedohodnú alebo nedostanú vysvetlenie či je to ich 

povinnosť. Nebránia sa tomu,  len si vie predstaviť, keď dá do jednej rodiny 200 kíl 

múky a 200 potravín, že táto pomoc skončí o tri dni v dedinskej časti na kŕmenie 

živočíchov. Netreba to rozdávať celoplošne, treba  zaviesť iný systém, čiastkove, po 

etapách. Chce vedieť, aká je povinnosť samosprávy v tomto smere konať. Nevie si 

predstaviť, keď má 720 odkázaných ľudí, že by 14 ton múky mal niekde uskladniť. 

Preto by si mali vzájomne vysvetliť, ako postupovať vo vzťahu k tejto potravinovej 

pomoci.  

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: To nie je prvý prípad, čo hovoril pán predseda, lebo 

dostali aj ďalšie úlohy, ktoré neboli finančne ani personálne zabezpečené, napr. digitálna 

byrokracia, to čo musia od nového roka povinne zverejňovať na svojich stránkach, čo sa 

týka účtovných dokladov, zmlúv a podobne. Štát prijíma rôzne  nariadenia a zákony, 

ktoré nie sú vždy dostatočne domyslené, na konci je realizačná fáza a starostovia 

a primátori sú povinní, pokiaľ chcú obstáť, úlohy zabezpečiť tak, aby sa nedostali do 

rozporu so zákonom. Čo sa týka potravinovej pomoci, nie je povinnosť explicitne v tej 

smernici Poľnohospodárskej platobnej agentúry nikde napísaná. Predpokladá sa, že 

podľa záujmu a podľa miestnych podmienok obce, ktoré majú o to záujem, môžu sa tejto 

pomoci ujať. Je to podľa neho na báze vlastného uváženia, možností a potrieb. Pomoc 

nie je určená hocikomu, je to napísané, teda pre tých čo sú poberatelia dávok v hmotnej 

núdzi alebo poberateľmi dávok sociálneho poistenia, t.j. dôchodkov do 305 eur, alebo 

osoby, ktorým sú deti zverené do náhradnej starostlivosti rozhodnutím súdu. Oni už 

v minulosti zriadili v rámci jedálne pre dôchodcov na Vojvodskej ulici výdajňu 

Potravinovej banky minulý rok, teda s týmto združením spolupracujú už skôr , nielen pri 

tejto potravinovej pomoci. U nich sú vytvorené priestorové podmienky, keď ich oslovili 

s ponukou, skúsili to realizovať, v Košiciach boli síce prví, ale v rámci Slovenska sa táto 

pomoc už rozdeľuje v niektorých obciach. Pomoc sa nedáva len jednotlivým fyzickým 

osobám, ale pomoc bola už rozdaná aj do domovov pre starých ľudí a detských 

domovov. Čo sa týka objemu, môžu si myslieť čo chcú, jemu sa zdá tiež veľa na osobu, 

ale je napísané, že je to maximálna pomoc, ktorú môže dostať. Obec môže zvážiť, že 

bude rozdávať len po 10 kíl, aby to nešlo mimo. Tá pomoc nie je jednorazová, niekto si 

to rozdelí na dve alebo tri etapy, tak tá pomoc by mu mala byť poskytnutá do konca roka 

opätovne. Raz si zoberie 10 kíl, potom len päť a ešte raz príde pre päť kíl. Vedie sa 

o tom evidencia, treba to zdokladovať, kto prevzal a koľko, z akého právneho titulu to 

bolo niekomu dané. Ak majú na to podmienky, treba to robiť, ak nie, je to iná otázka. 

Myslí si, že to nič v podstate nerieši, bolo by skôr treba, aby sa zvýšila zamestnanosť 

a aby sa zvýšili dôchodky, aby si ľudia mali z čoho nakúpiť, pretože po tejto 
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jednorazovej pomoci sa naša najslabšia sociálna skupina nebude mať lepšie. Podpisujú 

vyhlásenie, že sa zaväzujú po prevzatí pomoci, že ju nepoužijú na ďalší biznis, je to na 

nich. Ak by sa také prípady ukázali, že niekto v rodine zoberie na  viac osôb, môže to 

byť niekoľko sto kíl, môže byť z toho problém. Je to potom na riešenie orgánmi činných 

v trestnom konaní, o tom bližšie už nevie. Smernice nie sú pre nich záväzné, lebo 

poľnohospodárska agentúra  nie je orgán, ktorý by im bol oprávnený niečo nariaďovať, 

ako územnej samospráve. Je to na individuálnych možnostiach a posúdení tej ktorej 

obce. 

 

p. Balogová, starostka MČ Košice – Džungľa: V MČ Džungľa to začalo fungovať hneď na 

druhý deň, ako v MČ Juh. Vyzvala občanov, aby doniesli výmery alebo potvrdenia. Je to 

tak, že je to na poberateľa dávky v hmotnej núdzi, do jednej rodiny s 12-timi deťmi ide 

20 kíl múky, 20 kíl cestovín. Vyzbierala, dohodla sa v p. Urdzíkom, kedy sa donesie 

tovar, ľudom to dala vedieť, prišli, prevzali si. Dôchodcom, ktorí sú bezvládni, odniesli 

to aktivační pracovníci, nebol s tým žiaden problém. Rozdali už 2,5 tony.  

 

p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Sú tu pre ľudí, samospráva je najbližšie 

k občanovi, nechcú sa chovať tak, že to nebudú robiť, lebo je to pre ľudí. Len keď tieto 

dve organizácie dostanú nejaké finančné prostriedky, bolo by na mieste, keby dali každej 

MČ napr. 100 eur. Nemá každý aktivačných pracovníkov, má poslať ľudí z úradu nosiť? 

 Treba zvážiť, aby sa jeden nechoval macošsky, druhý pompézne, ale prečo grátis, keď 

v Plus sedem dní sa dočítali, že sú zlatokopovia. Môžu ich potom spájať so starostom 

Mižigárom zo  Žehry, ju to urazí. Keď na tom niekto ryžoval, mali by dostať aspoň 

omrvinky. Každý starosta chce pomôcť, chce to rozdávať ľuďom, len akým spôsobom. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: poznamenala, že poberateľom dávky je len 

jeden člen domácnosti. To nemá jasné ani úrad práce, ani na školení to jasne nebolo 

povedané. Dôchodca je jasný, ale kto sa myslí pod poberateľom  dávky s 12-timi deťmi, 

nemajú to jasné. Netreba rozdávať skôr, aby to nemuseli potom nahradiť.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Spýtal sa p. starostky Balogovej, či to nie porušenie 

zmluvy s úradom práce, keď aktivační pracovníci vypomáhajú pri rozdávaní potravín, 

či to nie sú iné činnosti, ako sú napísané v projekte. 

 

p. Balogová, starostka MČ Košice – Džungľa: V zmluve majú napísané aj pomocné práce, 

môže sa to teda za ne pokladať. 

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: V prvom letáku bolo napísané, že pomoc bude 

distribuovaná charitatívnymi organizácia, dá sa z toho dedukovať, že za to zobrali naozaj 

peniaze. Teraz ten presun tej činnosti na samosprávu je nekorektný. Tiež je za to, že 

treba pomôcť a keď majú sociálne veci, že to zorganizujú. Možno s nimi treba rokovať 

oficiálne z úrovne ZMOSu, aby ak je možnosť získať nejaké európske peniaze, aby to 

prišlo. V malých MČ nie je taký problém, keď je to 25 ton, ale vo veľkých MČ by  to už 

mohlo byť 250 ton, je to náročné na logistiku, kde to skladovať, strážiť,  vydávať – nie je 

to také jednoduché zorganizovať.   
 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Doposiaľ vydali iba pre 100 osôb, váha je okolo 2000 

kg materiálu. Nechodia naraz, lebo musia mať potvrdenia z úradu práce alebo sociálnej 

poisťovne o aktuálnej výške dôchodku. Mnohí sa skôr chodia pýtať, čo potrebujú 

a dostávajú usmernenia, kým to donesú, ubehnú 2-3 dni a tak sa to postupne rozkladá.  
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p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Podľa neho teraz toho nie je veľa, nie je nával, 

lebo sa to rozbieha. V MČ Juh majú dôchodcov,  budú sa tým zaoberať celý rok, lebo je 

to množstvo. Chce povedať to, že ho pri tom vyrušuje to, že p. Urdzík určuje cez médiá, 

čo majú obce robiť, nech sa ľudia idú informovať na obce, obce nevedia nič. Ktosi 

niečo vymyslel, niečo dá a realizovať to majú obce. Považuje to za neseriózny prístup. 

Pokiaľ ide o Košice, keď sa niečo týka obce, obec je to mesto Košice, ale teraz –  

automaticky robte MČ, ale peniaze vám netreba.  

  

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Keďže je z toho chaos, navrhuje, aby pánovi 

Urdzíkovi a tým, ktorí to vymysleli, napísali jeden otvorený list a poslali ho do médií, 

aby ľudia nevinili ich, že nechcú. Napíšu, že to bolo nepripravené, obce neboli 

informované, ako košickí starostovia majú záujem, chcú – teda v tom duchu. Chodia za 

ňou ľudia a nevie čo má robiť. Keď sa to začalo distribuovať, pred mesiacom malo byť 

jasné, čo, ako, za čo, aké sú možnosti a potom to zverejniť. Upozorniť na to, aby to 

nevyznelo tak, že starostovia nechcú. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Podľa neho pani starostka chcela poukázať na stav, že sa 

nebránia tomu, ale takýto spôsob prenosu týchto kompetencií sa im nepáči, hodil sa 

problém  obciam bez toho, aby to bolo vysvetlené. Ani na poslednej rade ZMOSu o tom 

nebolo hovorené. Bol tu teda návrh, aby spracovali takýto otvorený list, chcú teda taký 

list poslať p. Urdzíkovi aj do médií – podľa  reakcií starostov usúdil, že nie je zhoda. 

Keďže je časový priestor do 31.12.2011, zatiaľ ich nemôžu kritizovať, lebo sú 

v termíne. Nik ďalší už k tomu v diskusii nevystúpil, neprijímali k tomu ani uznesenie, 

len zobrali na vedomie, že je takýto problém. 
 

*  *  * 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 13 

16. Záver 
 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že program rokovania vyčerpali. Poprosil 

členov komisie schválenej na druhom rokovaní RS, že na budúci týždeň po doladení 

termínu s p. primátorom, by takéto stretnutie urobili na magistráte, alebo ak chce niekto 

ponúknuť priestor úradu, je možné aj tam. Veľmi rád by ich privítal v Šaci na prvom 

takom stretnutí, ale prispôsobí sa návrhu p. primátora. Mailom prepošle termín aj obsah 

rokovania. Poďakoval prítomným za účasť a poprial im pekný deň. 
 

 

 

 

 

 

        Rudolf Reštei 

         predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 28.06.2011 

Zapisovateľka: Ing. Katarína Nováková 
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Adriana  Balogová  .....................................................      Podpísala dňa: ............................ 
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